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Относно: Питане от Емил Николов -  общински съветник от групата „Заедно 
за Свищов”

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН НИКОЛОВ,

Във връзка с постъпило Ваше питане с вх. № 61-00-58/27.02.2024 г. на 
Община Свищов, Ви предоставям информация по зададените въпроси:

Въпрос № 1: Какво планирате да правите със старото сметище на 
Свищов? Една добра идея, която е реализирала община Стара Загора е 
върху него да се направи фотоволтаичен парк. Мислите ли, че това би било 
удачна и приложима идея и за рекултивираното сметище на Свищов? 
Отговор № 1: На рекултивираното сметище е невъзможно изграждането на 
фотоволтичен парк, защото предстои слягане на повърхността на тялото на 
депото и провеждане на периодичен мониторинг на място за срок не по- 
кратък от 30 години. Общината, съгласно Наредба № 6 от 27 август 2013 г. 
за условията и изискванията за изграждане и експлоатация на депа и на 
други съоръжения и инсталации за оползотворяване и обезвреждане на 
отпадъци трябва да осъществява поддръжката и следексплоатационните 
грижи за площадката на депото, в т.ч. контрол и наблюдение на параметрите 
на околната среда, за срок не по-кратък от 30 години след закриване на 
депото. „Следексплоатационни грижи за депо за отпадъци” са дейностите 
по поддръжка на площадката на депото след неговото закриване, 
осъществяване на контрол и наблюдение на параметрите на околната среда 
(мониторинг) и отстраняване на евентуални отрицателни последици от 
въздействието на депото върху околната среда и човешкото здраве за 
определения от компетентните органи следексплоатационен период на 
депото. Следва да е ясно, чс тялото на депото е активно. В него протичат 
процеси и то се сляга на година приблизително с около 5-7 см и тези 
процеси траят много във времето, така че градежът върху него подлежи на
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деформации. Освен това съгласно сключения договор за финансиране от 
ПУДООС има поети ангажименти за спазване на разпоредбите на 
действащото законодателство в областта на държавните помощи и 
недопускане на стопанска дейност върху рекултивираните депа, 
финансирани по ОПОС, за което подлежат на контрол от ЕК. При 
предоставяне на терена на трети лица или извършване на стопански 
дейности предоставените средства трябва да се възстановят на 
Управляващия орган на ОПОС 2014-2020 г. заедно с лихвите.

Въпрос № 2: Осветителните тела по ул. „Димитър Анев”, които са 
сменени относително скоро са корозирали, част от тях с отворени капещи 
(което представлява опасност) и не са стабилни. В рамките на 
гаранционния срок ли са те? Ще потърсите ли отговорност от 
изпълнителя?
Отговор № 2: След подмяната през 2022 г. на стълбовете, осветителните 
тела са били в добро експлоатационно състояние, но често те са обект на 
вандалски прояви от недобросъвестни граждани -  в резултат на удар с крак 
капаците на стълбовете се отварят и се деформират. Има и откраднат 
капак.Това налага периодично да се извършва текущ ремонт на елементите 
на уличното осветление.

Въпрос № 3: От осветителните тела в парк Свобода, които са съвсем 
скоро поставени, излизат кабели с ,,Wago” клеми. Защо това е така? 
Представлява ли това опасност за хората? Не се ли губи естетиката по 
този начин?
Отговор № 3: Кабелите са били предвидени за захранване на новогодишната 
украса на парка. Към момента са изключени и не представляват опасност за 
гражданите.

Въпрос № 4: Подробният устройствен план на терена на ,,Дунавски 
индустриално-технологичен ” парк показва, че терените са в район със 
специфично инженено-геоложка характеристика ”, Това какви затруднения 
може да създаде при реализирането на проекта и как възнамерявате да ги 
преодолеете?
Отговор № 4: Във връзка с подготовката на документите за изграждане на 
Дунавски индустриален технологичен парк -  Свищов е извършено 
инженерно-геоложко проучване на обекти: „Укрепване на свлачище № 
VTR28.65766.01.16, гр. Свищов“ и „Укрепване на свлачища: №№ 
VTR28.65766.01.08, VTR28.65766.01.12, VTR28.65766.01.13 и
VTR28.65766.01.18, гр. Свищов“, финансирано, съгласно Споразумение № 
РД-02-30-265/05.12.2022 г. между Община Свищов и Министерство на 
регионалното развитие и благоустройството за финансиране проекто- 
проучвателни работи, включващи инженерно-геоложко проучване и 
изготвяне на инвестиционни проекти.



Въпрос № 5:...В тази връзка искам да Ви попитам какви меропроиятия 
планирате за борба с комарите. Мислите ли да действате превантивно или 
те се разчита на действия при необходимост. Какъв бюджет за борба с 
комарите има Община Свищов? Не е ли добре да бъде стартирана 
обществена поръчка за третиране още сега, за да се избегне забавяне, 
например поради обжалване на решението?
Отговор № 5: За разлика от миналата голина, като превантивна мярка, са предвидени 
двойно повече обработки за борба с ларвите на комарите, като обработките ще бъдат 
увеличени в зависимост от натичието на такива. Има закупени препарати за третиране.

11а територията на община Свищов са картотекирани 5 комарии биотопа: BG 04- 
0029 дигата на р. Дунав, до завод Свилоза: BG 04-0030 местност Гърлото, отводнителни 
канали; BG 04-0031 отводнителни канали до завод Свилоза; BG 04-0032 с. Овча могила, 
микроязовир и канал; BG04-0033 с. Вардим. канали по брега на р. Дунав, които се 
наблюдава! от служители на община Свищов за наличие на ларви. При появата на такива 
ще бъде извършено авиационно третиране на зони със застояли води. блатисти 
местности и временни водни басейни с нетечащи води.

Обработките авиационни и с топъл аерозол с наземна техника ще се извършват 
при необходимост.

С уважение:


